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RAPORT DE ACTIVITATE iN ANUL 2011

I. PREZENTE

1. Consiliul Local al Municipiului Scantu Gheorghe.
26 ~edinte. Prezent la 25 de ~edinte de Consiliu.

2. Comisia de Tineret ~i Sport - pre~edinte
23 ~edinte. Prezent la 22 ~edinte de Comisie.

3. Comisia Jurididi - membru
32 ~edinte. Prezent la 27 de ~edinte de Comisie.

II. \CTI\'I rxn

Fara sa am decat 0 absenta la ~edintele din Consiliul Local din 2011, am incercat, impreuna
cu colegii mei consilieri sa propunem, sa discutam ~i sa votam pentru proiecte de hotarari care sa
aduca un plus de valoare In viata oamenilor din comunitatea noastra ~i speram ca rezultatele sunt
din ce in ce mai vizibile. Votul meu nu a fost strict politic, ci s-a indreptat intotdeauna acolo unde s-
au aflat interesele cetatenilor din Sfantu Gheorghe.

Am condus ~edintele Comisiei de Tineret ~i Sport, cu exceptia uneia singure ~i am avut 5
absente la cele din Comisia Juridica, analizand in general, intr-o atmosfera propice de lucru,
impreuna cu colegii consilieri, indiferent de culoarea politica, proiectele prezentate spre avizare,
majoritatea dintre proiecte primind avizul favorabil, dar beneficiind ~i de observatiile de forma sau
fond, atunci cand a fost cazul sa fie completate prin amendamente.

Tilll'rl'l $i Sport

Am propus ~i promovat inca de la inceputul anului trecut, iar la scar~itul sau am reu~it sa-I
trec prin plecul Consiliului Local cu 0 majoritate firava, dar va fi pus in fine in practica in premiera
pentru Scantu Gheorghe un program special de incurajare a multicuIturalitatii ~i interculturalWitii,
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din 2012 exisHind deja un fond special pentru a incuraja spiritul civic, colaborarea interetnica ~i
empatia oamenilor din comunitatea noastdi, indiferent de apartenenta etnidi.

Am sustinut ~i participat la multe evenimente organizate cu ocazia Zilelor Sportive Smntu
Gheorghe 2011, ca ~i concurent - ~ah, alergare, ping-pong - sau arbitru - arte martiale. Tot cu
aceasta ocazie am continuat programul de burse pentru sportivi, initiat de mine in urma cu 2 ani, 18
juniori, 7 sportivi ~i 10 antrenori fiind recompensati in cadrul unei Gale a Sportului din Smntu
Gheorghe 2011, al carui invitat de onoare a fost maestrul Cristian Topescu.

Am continuat promovarea pogramului special de recompensare a excelentei la nivelul
Iiceenilor, intitulat "Bursele Smntu Gheorghe", un program prin care in anul trecut 5 tineri au
primit cate 3000 de lei/an din bugetul ora~ului, 0 suma majorata cu 50 % fata de primii doi ani cand
a functionat programul.

Toate n'k tr('i programe iniliatl' de mille, atat "BlIrs('l(' Sfllntu Ghl'orghe'" cat ~i "Bursl'll'
p('ntru sportiyi", dar ~i l'cI "pl'lItru llIuItieulturalitate ~i int('reulturalitate", spcr di vor avea efect pl'
t('rllll'lI IUllg ~i 1lI11iales cit simholizl'lUii deja rel'lInOll~terea, aprceierea ~i llll'unljarea constanta ••
tit1l'I"f..'i gl'lIl'ralii din cOI1lUnitatl" III toate directiik poziti\e ~i pc toate planuril(' ci uc a«:(iunl" mai
ak., porninnd dt, la idea ca I\IPIU:lIN:\ S( "TEM I\IAI Bl '\il!

Am reu~it 0 sustinere consistenta de la buget a proiectelor Comisiei al carui pre~edinte sunt:
mentinerea sumelor din anul anterior, 200.000 lei pentru tineret ~i 800.000 pentru sport, In urma
rectifidirilor realizate pha la smr~itul anului.

Am analizat propunerile ~i am acordat impreuna cu colegii din Comisia de Tineret ~i Sport
finantari pentru proiectele din 2011, conform programului-cadru de sustinere a sportului, intitulat
"Smntu Gheorghe sprijina sportul!" ~i prin care s-au pus bazele unei finantari consistente pentru
sportul din municipiu, atat eel de masa, cat ~i cel de performanta, cu precadere echipele de prima
Iiga, cea de baschet feminin ~i cea de futsal, dar ~i cell.'de fotbal, ping-pong, baschet masculin,
handbal etc. atat la seniori, dar ~i la juniori, cu precadere prin sustinerea sectiilor Clubului Sportiv
~colar.

Am avut multiple intalniri cu tinerii din Smntu Gheorghe in cadre informale - Zilele Smntu
Gheorghe I Proiectul Shortcut, student contest I Clubul de Tineret din C.N.M. V. I Zilele Elevilor I
excursii ~i tabere de tineret I evenimente cuIturale, artistice sau sportive - pentru "a lua pulsul"
mi~carilor de tinet'et din municipiu, pentru a Ie sprijini initiativele ~i pentru a Ie ana parerea despre
subiectele puse In discutie in cadrul Consiliului Local.

Am participat ~i sustinut toate editiile programului cultural de sprijinire a tinerilor arti~ti,
Sed Albastre, cu editiile sale de Gala cu tot, am continuat ~i dezvoltat programul Viitorii Lideri ai
Comunitatii ~i am sprijinit consistent Festivalul de Colinde "Povestea din Ajun", una dintre rna rile
sarbatori ale ora~ului 'in 2011.

Am continuat sa conduc Clubul de Dezbateri Academice din Smntu Gheorghe, participand
cu elevi sau studenti la mai multe competitii locale - Cluj, Bucure~ti, Timi~oara, Bra~ov, ~i nationale
- Timi~oara ~i organizand cel mai mare OPEN national "Saint George, City of Debate", la care au
partieipat 78 de echipe ~i peste 300 de tineri din tara, iar proiectul a fost dat ca exemplu de catre
Asociatia Romana de Dezbateri, Oratorie ~i Retorica 'in cadrul aplicatiei pentru Gala Premiilor in
Educatie, unde am obtinut loculI national ~i 20.000 de euro finatare pentru programele din 2012,
Am sprijinit deasemenea, in masura posibilitatilor, participarea celor doi actuali studenti, fo~ti
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campioni nationali la debate din Smntu Gheorghe, Bianca Dragomir ~i Radu Cotarcea la
Campionatele de dezbateri academice din 2011, Europene - vicecampioni europeni! ~i Mondiale,
dar ~i la Open-urile din Cambl'idge ~iOxford - Radu Cotarcea, finalist.

Am sustinut ~i participat la multe programe sportive in Srantu Gheorghe, printre care
mar~ul pe biciclete de la Zilele Sportive Smntu Gheorghe 2010, activitatile Clubului de ~ah
"Cavalerul", mai ales activitatea demonstrativa din sala Consiliului Local, "impreuna prin sportul
mintii", editiile de la srar~itul fiecarei luni de vara a proiectului "Bike Walk Sepsi", lansarea
Asociatiei Montane "CovAlpin" ~.a.

Am initiat ~i organizat ~i in 2011 omagierea publica a celui care a fost un simbol al prieteniei
romano-maghiare, sportivul Marian Cozma, disparut prea repede dintre noi.

Am cOlltilluat aeon/area dill im/emlliza(ill mea de cOllsilier, 1I ullei hurse de aproximlltiv 300 de
lei pelltru Roxalla Chiper, 0 talliirii sportivii, practical1tii de pillg-pOllg !ji.fotl)(l/, dar care !ji-a pierdut III
mod tragic tatiil !ji care acum urmeazii cursurile Facu/tii{ii de Educa{ie Fizicii !ji Sport de la 8ra!jov.

('uhura ~i Muhiculturalitatc

Am participat ~i ajutat la organizarea multor evenimente din cadrul suitei de actiuni a~ezate
sub egida "Smntu Gheorghe, Ora~ de 550 de ani", printre care evenimentele de lansare ~i de
inchidere, dar ~i ,,550 de minute de ~ah", ,,550 de minute de lectura", "Cupa Sprint la inot", "Zilele
Sportului cu rachete", iar la "Gala de Decernare a Premiilor Smntu Gheorghe 550", primind 0

distinctie in numele Clubului de Dezbateri Academice din Smntu Gheorghe.

Am participat la majoritatea spectacolelor culturale din ora~, indiferent de Iimba in care au
fost interpretate ~i, in deplina cuno~tinta de cauza, am spr-ijinit initiativele particulare sau
comunitare dar ~i ale celor trei teatre din ora~, "Andrei Mure~anu", "Tamasi Aron" ~i "Studio M".
Am sustinut ~i promovat in continuare abonamentul "Eugene Ionescu" ~i supratitrarea in limba
romana a spectacolelor in Iimba maghiara de la Teatrul "Tamasi Aron" ~i de la "M Studio"

Am propus ~i ulterior au fost acordate doua premii de excelenta in valoare de 3000 de lei
pentru cei doi arti~ti exemplari care se preocupa cu trupe de tineri amatori de teatru in srantu
Gheorghe, Fatma Mahomed, eonduditoarea actuala a Trupei Eeou, ~i Fazakas Misi, artizanul
Trupei Osono.

Am participat ~i sprijinit toate manifestarile organizate cu oeazia "Festivalului de Colinde
Povestea din Ajun 2011, unde datorita unor echipe extraordinare de organizare, eonduse de Emil
Pantelimon, am avut parte de concerte extraordinare, speetacole de teatru sau de muzica, lansari de
carte ~i actiuni pentru copii, toate eu ocazia eelebrarii Sarbatorii Na~terii Domnului.

Am propus ~i realizat din bani de la buget, dar ~i al sponsorilor loeali, impreuna cu eolegii
din Asociatia Pentru Comunitate, a unui concert extraordinar ~i gratuit Vasile ~eiearu in cadrul
manifestarilor prilejuite de organizarea Zilei Nationale Romaniei, I dec. 2011.

Am initiat ~i dezvoltat proiectul "Viitorii lideri ai eomunitatii", prin care cei mai buni ~i mai
activi absolventi din Smntu Gheorghe primesc diplome de onoare ~i premii, in promotia 2011 fiind
vOlobade 13 de elevi din C.N.M.V.
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Am participat la realizarea in ora~ul nostru a proiectului international contra discriminarii
~i prejudecatii "Biblioteca Vie", in cadrul caruia am fost una dintre "cartile vii" care au putut fi
"citite" de catre doritori.

Am initiat ~i realizat proiectul "Lunea Cartilor", impreuna cu Libraria Ex Libris, in cadrul
caruia am lansat 6 volume ale unor autori locali ~i am incercat sa impulionam lectura mai ales in
randul tinerilor.

\ll'diu incoJljuriitor

Am continuat sprijinirea demersului "Ora pamantului" ~i Sfantu Gheorghe s-a alaturat
sutelor de ora~e din lumea intreaga care au stins lumina timp de 0 ora ~iin 2011, impreuna cu
Asociatia de Tineret ECOU ~i Unitatea Militara "Vanatorii de Munte" organizand chiar 0 petrecere
la lumina tortelor in Parcul Central.

Am promovat ~i participat activ, ca ~i voluntar, in cadrul campaniilor "Verde pentru
Cultura", Arcu~ ~i "Let's do it, Romania!", in judetul Covasna, dar marea satisfactie in zona
ecologiei ne-a adus-o ca~tigarea titlului de Capitala Verde a Romaniei pentru bloggeri, titlu obtinut
in urma unei actiuni initiate de mine ~i continuata de mai multe asociatii sau persoane fizice din
ora~, romani ~i maghiari deopotriva.

( omisij spcciall'

Am continuat sa conduc Comitetul de Organizare a Cortului de Tineret "Pentru
Comunitate & HARlT", cu ocazia Zilelor Sf:intu Gheorghe 2011, la ale carol' actiuni cultural /
artistice sau de divertisment au participat mii de oameni de toate varstele ~i toate categoriile socia Ie.
Am continuat colaborare eficienHi intre cele mai importante ONG-uri din municipiu, reprezentative
atat pentru comunitatea romaneasca, cat ~i pentru cea maghiara, sute de voluntari participand ~i
actionand pentru reu~ita manifestarilor.

Am facut parte ~i in 2011 din echipa de organizare a Zilelor Sf:intu Gheorghe ~i mi-am adus
aportulla buna desfa~urare a evenimentului, atat in ceea ce prive~te programele culturale, dar ~i
cele de divertisment, mai ales cele in limba romana - spectacolele de teatru de la Nottara ~i de la
National, formatiile invitate - HI-Q, Mircea Baniciu, dar ~i cele pentru tineret - trasure-hunt,
karaoke etc. - avand un succes extraol·dinar.

Sunt membru in "Comisia de verificare a realizarii contractelor de management ale
directorilor institutiilor de cultura" ~i am avut intaniri constante cu directorii institutiilor, mai ales
cei din teatrele "Andrei Mure~anu" ~i "Tamasi Aron", in urma careia am sustinut festivalurile de
teatru reprezentative pentru zona noastra - "Reflex - 2011" ~i "Andrei Mure~anu 25 de ani".

Sunt membru in Comisiile delegate ale Consiliului Local pentru MuItitrans ~i Adapostul
pentru Caini, iar ambele institutii au avansat evident in acest ultim an, dezvoltand noi tehnologii ~i
reu~ind investitii consistente pentru 0 mai buna desfa~urare a activitatilor specifice.

Precizez ca fac parte deasemenea din Consiliul de Administratie al Colegiului National
"Mihai Viteazul", unde am participat la majoritatea ~edintelor care au avut loc ~i de unde am
preluat informatiile necesare pentru a sutine cu succes cauzele ridicate de elevii, cadrele didactice ~i
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directiunea Colegiului in fata Consiliului Local ~i a Primariei Srantu Gheorghe, 2011 fiind anul in
care finantarile au fost mai consistente pentru unitatea de invatamant.

Am facut parte din juriile a doua festivaluri: "Parada Girnatilor", traditionala intalnire
gastronomica ~i "Shortcut", un program inovator pentru studenti, de promovare a ora~ului nostru
~i initiat de Centrul de Cultura al Judetului Covasna.

Diverse

Am cOlltilluat nmplificaren procesuilli de trampnrell(i'j ~idesecretizare a nctllilli deciziollnl,
illformalld constallt ~iextrem de rapid mass-media locaNi despre 1l011ItI(ileaptlrute III cadrul $edill(elor
Consilillilli Local ~'iajutaJ1(/departamelltll/ de imagille de cllte od am fost solicitat pelltru diverse
proiecte, mni ales cele legate de ImbllJ1(ltli{ireaportalllilli de i/~rorma(ii al orn~'ului:
IVIVIV. sftm tugll eorg lieilifo. ro

Am participat la majoritatea evenimentelor din comunitatea noastra, prilejuite fie de
sarbatori oficiale, fie de evenimente locale, reprezentand Consiliul Local sau Prima ria Srantu
Gheorghe, de fiecare data cand mi s-a solicitat acest lucru.

Pa$ii In direc{ill potrivitli {Ii acestlli ora$ j7ictl(i III ultimii nai se datoreazii mtlltor factori, care
{ill atat de conducerea ora$ului, dar ~'ide llltreaga conlllllitate, care a ncordat IIIcredere In ale mai
mllite cazuri, dar evidellt, odaUI Ctl aceasta au crescut $i a$teptiirile dill partea cetii{ellilor dill Sfalltu
Glleorglle. SUllt absoillt cOllvills cli pornilld cat mai multe proiecte de impllisiollnre a ora$ului $i nUli
ales n gel1era(iei tillere $i active dill ora$, vom rell$i .wi sc/,imblim III bille fata aceslei ZOlle
billecuVlllltate de DUl11l1ezell,del110llstralld dill plill CliImpreuII{1sUlltem mni bUlli ~icii putem avea UI1
viitor bUllpe ace.\'1emeleaguri.

A~'a sli lie-ajute Dumllezeu!
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